
                        Protokół nr V/19 Sesji Rady Miejskiej Gminy Lubomierz odbytej  

 

                                                        28 lutego 2019 roku 

                           w sali konferencyjnej Urzędu Gminy i Miasta w Lubomierzu   

 

Ad.1 

Początek posiedzenia godz. 12:00. 

Obrady V Sesji Rady Miejskiej Gminy Lubomierz otworzył  i przewodniczył posiedzeniu 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Lubomierz Michał Pater. 

Przywitał zebranych i stwierdził, że chwili rozpoczęcia sesji uczestniczy 14 radnych, 

co wobec ustawowego składu Rady stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji.  

Nieobecny Radny Marcin Zając. 

Lista obecności radnych i zaproszonych gości  stanowi załącznik nr 1 i nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

PRZEBIEG SESJI: 

Ad.2 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Michał Pater przedstawił  następujący: 

Porządek posiedzenia: 
 
1. Otwarcie V Sesji Rady Miejskiej Gminy Lubomierz. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z IV Sesji Rady Miejskiej Gminy Lubomierz. 
4. Przedstawienie wniosków wypracowanych przez komisje stałe Rady MG Lubomierz na 
    posiedzeniach  w miesiącu lutym  br. 
5. Informacja Komisji Rewizyjnej z realizacji wniosków wypracowanych między sesjami 
6. Sprawozdanie z pracy Burmistrza Gminy i Miasta Lubomierz w okresie między sesjami. 
7. Informacja z pracy Radnego Powiatowego w okresie między sesjami. 
8. Dyskusja. 
9. Bezrobocie w Gminie Lubomierz – możliwości aktywizacji osób bezrobotnych, wsparcie 
    Gminnego rynku pracy. 
10. Dyskusja. 
11.Ocena realizacji Programu Gminnej Komisji ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
      Alkoholowych. 
12.Ocena Działalności świetlic profilaktyczno – wychowawczych. 
13. Dyskusja. 
14. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
   -  określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach  
      chronionych, 
 
    - w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  

i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych  

dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania, 
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- w sprawie likwidacji Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Zespole Szkół w 

Lubomierzu,                                                                                                                                                                   

- w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez Gminę Lubomierz publicznych oddziałów       

przedszkolnych w szkołach podstawowych i publicznych innych form wychowania 

przedszkolnego.  

15. Zapytania i interpelacje.                                                                                                                                    

16. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.                                                                                               

17. Sprawy różne.                                                                                                                                 

18. Zamknięcie obrad sesji. 

 

PRZEBIEG SESJI: 

Ad.3 

Radni jednogłośnie (14 głosów za, 0 wstrzymujących, 0 przeciwnych) przyjęli protokół 

IV sesji Rady Miejskiej Gminy Lubomierz.  

Przewodniczący Rady MG Michał Pater – zgłosił zmiany do porządku obrad, po pkt. 3 

wprowadzić w pkt.4 "Bezrobocie w Gminie Lubomierz – możliwości aktywizacji osób 

bezrobotnych, wsparcie Gminnego rynku pracy” i „Dyskusję” (z pkt.9 i 10).                                        

Radni jednogłośnie  (14 głosów za, 0 wstrzymujących, 0 przeciwnych) przyjęli zmiany.  

Ad.4 i 5 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Dorota Piotrowska – Maślanka – materiał pisemny 

Państwo otrzymaliście. Załącznik nr 3.                                                                                        

Przygotowałam prezentację materiału w postaci slajdów. W Gminie Lubomierz bez pracy 

pozostaje 245 osób (w roku 2018) dla porównania podam, w roku 2017 było 250.                            

W strukturze ogólnej stanowi 14,89 %. Z prawem do zasiłku w powiecie lwóweckim było 

23%, w Gminie Lubomierz 25%.  Przeważającą część zarejestrowanych bezrobotnych 

stanowią mieszkańcy wsi. Ze względu na poziom wykształcenia dominującą grupą 

zarejestrowanych bezrobotnych są osoby z wykształceniem zasadniczym zawodowym, 

gimnazjalnym i podstawowym. Ich udział w ogólnej strukturze przekracza 65%.                          

Osoby z wykształceniem policealnym i średnim zawodowym stanowią 18,54% ogółu 

bezrobotnych. Najmniej liczna jest grupa osób z wykształceniem wyższym 7,11%. 

Najliczniejszą grupę bezrobotnych stanowią kobiety w wieku 25 – 34 lata – 29,39%                           

(z ogółu bezrobotnych 245). Następnie w wieku 35 – 34 lata  26,94%.                                                                                                         

Powiatowy Urząd Pracy przedstawił 1463 oferty pracy w roku 2018. Ogólnie było 

zarejestrowanych 1645 osób bezrobotnych wg stanu na dzień 31 grudnia 2018 roku.                         

W porównaniu do roku 2017 (1778 osób), nastąpił spadek ogólnej liczby bezrobotnych o 133 

osoby. Najmniej liczną grupę stanowią osoby po 60 roku życia 6,12%. Stopa Bezrobocia na 

terenie Powiatu Lwóweckiego wynosi 12%. Stopa bezrobocia w Gminie Lubomierz stanowi 

14,89%. 

         Aktualnie Powiatowy Urząd Pracy w Lwówku Śląskim dysponuje limitem środków na:                  

- finansowanie programów na rzecz promocji zatrudnienia, łagodzenia skutków bezrobocia                

i aktywizacji zawodowej - algorytm,   
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- realizację projektu POWER WSPÓŁFINANSOWANEGO Z Europejskiego Funduszu  

Społecznego,                                                                                                                                                                   

- realizację projektu RPO współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego,                     

- finansowanie zadań z Krajowego Funduszu Szkoleniowego.                                                                

Radny Dariusz Penkala – czy, możliwe jest przesunięcie środków między działami?                 

Dyrektor PUP Dorota Piotrowska – Maślanka – tak, istnieje możliwość przesunięcia między 

działami, na najaktywniejsze formy.                                                                                                             

Przewodniczący Rady MG Michał Pater – podziękował Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 

za przedstawienie spektrum tematyki bezrobocia. 

Ad.6,7 i 8 

Przewodnicząca Gminnej Komisji ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

w Lubomierzu Joanna Chrabąszcz -  do głównych zadań realizowanych przez Gminną 

Komisję ds. Profilaktyki i Rozwiązań Problemów Alkoholowych w Lubomierzu należało 

prowadzenie działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych, 

narkomanii, czy przemocy. poprzez: 

             1. Zwiększanie dostępności terapeutycznej dla osób uzależnionych od alkoholu oraz  
                 członków ich rodzin: 
                 - obsługa punktu konsultacyjnego dla osób uzależnionych                      
                    i współuzależnionych od alkoholu , 
                 -  obsługa punktu konsultacyjnego poradnictwa specjalistycznego dla osób 

z problemami opiekuńczo – wychowawczymi i przemocą, 
                 -  dostarczanie informacji o prowadzeniu profesjonalnej terapii, 
                 -  dostarczanie społeczeństwu informacji o szkodliwości nadużywania alkoholu 
                     i środków psychoaktywnych (ulotki), 
                  -  motywowanie i kierowanie do leczenia odwykowego i uczestnictwa w  

 zajęciach terapeutycznych, 
                   - współuczestnictwo w realizacji programów terapeutycznych, profilaktyczno  

  - edukacyjnych. 
             2.  Udzielanie rodzinom, w których występuje problem alkoholowy, pomocy 
                  psychospołecznej z uwzględnieniem ochrony przed przemocą w rodzinie: 
                  - zobowiązanie do podjęcia leczenia odwykowego: 
                  - przyjmowanie zgłoszeń o przypadkach nadużywania alkoholu z  

jednoczesnym występowaniem przesłanek powodujących rozkład życia  
rodzinnego , demoralizację nieletnich lub zakłócanie spokoju i porządku  
 publicznego, a także przemoc w rodzinie, 

                   - wzywanie na rozmowę osób, co do których wpłynęło zgłoszenie i pouczenie 
o konieczności zaprzestania w/w działań, 

                   -  kierowanie na badania przez biegłego w celu wydania opinii w przedmiocie 
 uzależnienia od alkoholu, 

                   -  przygotowanie dokumentacji związanej z postępowaniem sądowym, 
                   -  składanie wniosków o wszczęcie postępowania do Sądu Rejonowego 

  w Lwówku Śląskim, 
                   -  niesienie pomocy członkom rodzin z problemem alkoholowym, 
                   -  przeciwdziałanie zjawisku przemocy w rodzinie, informowanie o  

  możliwości uzyskania pomocy, 
                    -  udzielanie wsparcia osobom po zakończeniu terapii oraz członkom ich  

   rodzin (pomoc terapeutyczna, wskazanie możliwości prawnych), 
-  współpraca z innymi placówkami, organizacjami społecznymi w zakresie  
   profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. 
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                 3.  Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej,                                 
    w szczególności dla dzieci i młodzieży: 
  - zaopatrzenie w materiały edukacyjne i informacyjne dotyczące problematyki  
     uzależnień (ulotki), 
  -  współorganizowanie, konsultowanie zajęć profilaktycznych (w szkołach, w     
     świetlicach profilaktyczno – wychowawczych.  

      4. Nadzór nad ograniczeniem dostępności alkoholu z zakresu ustawy o  
           wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. 
      5. Wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych służących 
          rozwiązywaniu problemów alkoholowych. 

6. Motywowanie do podnoszenia kwalifikacji przedstawicieli placówek oświaty,  
    Pomocy społecznej, policji, stowarzyszeń w zakresie znajomości                                             
   i rozwiązywania problemów alkoholowych. 
7. Podział i zlecanie zadań wynikających z Gminnego Programu Profilaktyki                      
    i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  
8. Dążenie do stworzenia zintegrowanego systemu profilaktyki gminnej                                  
    współpraca z przedstawicielami instytucji, organizacji na terenie gminy. 

 
Gminna Komisja ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na przestrzeni 
roku 2018 zajmowała się następującymi sprawami: 
 
        - rozpatrzeniem wniosków o wszczęcie procedury o wszczęcie postępowania w    
          przedmiocie uzależnienia od alkoholu (od osób fizycznych, policji Miejsko –                
          Gminnego Ośrodka    Pomocy Społecznej, Zespołu Interdyscyplinarnego), 
        - rozpatrzeniem wniosków instytucji, stowarzyszeń, dotyczące wsparcia finansowego, 
          wobec prowadzonych działań profilaktycznych, 
       -  skierowaniem osób na badania specjalistyczne w kwestii uzależnienia od alkoholu, 
       -  udzielaniem poradnictwa dla rodzin uzależnionych i współuzależnionych od alkoholu, 
       -  opracowaniem Gminnego Programu  Profilaktycznego i Rozwiązywania  
          Problemów Alkoholowych i Narkomanii na rok 2018, 
       -  zaopiniowaniem podań o wydanie zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych  
          w tym: zezwolenia stałe i jednorazowe (w przypadku imprez okolicznościowych), 
       -  zapoznaniem z raportem badań pn. „Diagnoza Lokalnych Zagrożeń Społecznych.  
          Gmina Lubomierz 2018”, 
       - kierowaniem do Sądu Rejonowego III Wydział Rodzinny i Nieletnich o zastosowaniu  
          obowiązku leczenia odwykowego. 
 
Wszczęto 10  postępowań w przedmiocie zbadania stopnia uzależnienia od alkoholu                       
i zmotywowania podjęcia leczenia przez osobę uzależnioną od alkoholu. 
Leczenie uzależnień jest procesem długofalowym, postępowania wszczętego nie można 
zakończyć i sprawy odłożyć ad akta. Proces jest cały czas czynny. Alkoholik, czy narkoman 
jest  osobą uzależnioną na czas nieokreślony. Osoby uzależnione, jak i współuzależnione są   
w stałym kontakcie. 
           W Lubomierzu funkcjonuje Punkt Konsultacyjny dla osób uzależnionych                            
i współuzależnionych. Na przestrzeni roku 2018 z porad skorzystało 136 klientów. Udzielono 
porad z problemem alkoholowym, dorosłym członkom rodziny, osobom z problemem 
alkoholowym (w tym współuzależnionym i DDA), ofiarom przemocy w rodzinie,  sprawcom 
przemocy w rodzinie, osobom z problemem narkomanii.                                                                                                     
                        Działania profilaktyczne są prowadzone w głównej mierze poprzez działania 

skierowane do dzieci i młodzieży w szkołach. Lepiej zapobiegać, niż leczyć.  
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Na terenie Gminy Lubomierz prosperują 3 świetlice profilaktyczno – wychowawcze: 

- w Zespole Szkolno – Przedszkolnym w Lubomierzu, 
- w Zespole Szkół w Lubomierzu, 
- w Szkole Podstawowej w Pławnej. 
 
Świetlica jest przeznaczona dla dzieci i młodzieży w wieku szkolnym, potrzebującym pomocy 
i miejsca do miłego, a przy tym bezpiecznego spędzania wolnego czasu. Celem działalności 
świetlicy jest zapewnienie opieki wychowawczej i dydaktycznej oraz realizacji oddziaływań 
profilaktycznych. 
         Świetlica realizuje swój cel przez następujące działania: 
- zajęcia opiekuńczo – wychowawcze i dydaktyczne, 
- realizację programów profilaktycznych, 
- rozwój zainteresowań i uzdolnień, 
- zajęcia sportowe i rekreacyjne, 
- zajęcia w grupach zainteresowań, 
- pomoc specjalistyczna przy odrabianiu zadań , 
- dożywianie, 
- tworzenie samorządności wśród wychowanków, 
- kształtowanie prawidłowych postaw interpersonalnych i społecznych, 
- współpracę ze szkołą, z rodzicami i środowiskiem. 
Nadrzędnym celem działalności świetlic jest zapewnienie opieki zdrowotnej, psychologicznej, 
moralnej i bezpieczeństwa. Kształtowanie nawyków kulturalnego zachowania, promowania 
zdrowego stylu życia, przeciwdziałania konfliktom, współpracy w grupie rówieśniczej 
„minimalizowanie ryzykownych zachowań, uczenia właściwego rozwiązywania konfliktów, 
wdrażanie obowiązków, zasad i norm w świetlicy, szkole i rodzinie. W czasie rozmów dzieci 
mówią o swoich problemach, radościach i różnych relacjach. Chętnie uczestniczą w 
zajęciach, gdyż dobrze się czują w świetlicy. Przepadają za sportem i zabawami ruchowymi. 
W Świetlica częściowo kontynuuje i podejmuje opiekę wychowawczą nad dziećmi po 
zakończeniu zajęć szkolnych. 
          Dobre warunki lokalowe i sprzyjająca atmosfera powoduje, że w zajęciach 
świetlicowych uczestniczy około 32 dzieci ( w tym  w Szkole Podstawowej w Lubomierzu                 
9-12 dzieci , w Zespole Szkół 10 i w Szkole Podstawowej w Pławnej 10 dzieci). 
Wychowankami świetlicy są dzieci pochodzące głównie z rodzin dysfunkcyjnych (z 
problemem alkoholowym), ubogich niezaradnych życiowo, które z różnych przyczyn nie 
zaspakajają dzieciom potrzeb niezbędnych do prawidłowego funkcjonowania i rozwoju. 
Opieką są objęci uczniowie, którzy wskutek zaniedbań w środowisku rodzinnym uzyskują 
bardzo słabe wyniki w nauce, mają zaburzone zachowanie na poziomie emocjonalnym i w 
większości przypadkowe są niedożywione oraz pozbawione opieki. 
Rekrutacja uczestników odbywa się  corocznie zgodnie ze standardami zawartymi w Statucie 
Świetlicy, na podstawie oświadczeń rodziców (prawnych opiekunów z prośbą o przyjęcie 
dziecka na zajęcia do świetlicy.                    
         W Zespole Szkół w świetlicy zajęcia profilaktyczne prowadzone są w oparciu o 
licencjonowane programy profilaktyczne „Decyzja należy do Ciebie”, „Nie zamykaj oczu”. 
         Funkcjonowanie świetlicy, to bardzo potrzebna forma opieki nad dziećmi zaniedbanymi 
w środowisku rodzinnym. 
         W roku 2018 zostały przeprowadzone warsztaty w Gimnazjum przy Zespole Szkół w 

Lubomierzu pt.: 

„Twoje życie, to Twoje decyzje”,                                                                                                

„Dopalacze – nie żyj złudzeniami”,                                                                   

„Bezpieczeństwo w sieci”. 
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Dofinansowano warsztaty profilaktyczne dla młodzieży pt. „Agresja, autoagresja                                  
i autodestrukcja wśród młodzieży”. 
Umożliwiono zakup narkotestów do wykorzystania w placówce, w celach kontrolnych.  
                  Dla uczniów ze Szkoły Podstawowej w Lubomierzu – Zespół Szkolno – 
Przedszkolny przeprowadzono spektakle profilaktyczne  pt.: 
„Każda mądra głowa zna magiczne słowa”, 
„Ja egoista”. 
                 Mając na względzie pojawiające się zjawisko uzależnień, uczniowie ze Szkoły 

Podstawowej w Pławnej mieli możliwość uczestniczyć w warsztatach profilaktycznych. 

Dofinansowano warsztaty profilaktyczne pt. „Dopalacze i narkotyki”.                                                    

Załącznik nr 4. 

Sołtys Olesznej Podgórskiej Andrzej Kacprzak – czy, rodziców ktoś edukuje w tym zakresie? 
Przewodnicząca Gminnej Komisji ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
w Lubomierzu Joanna Chrabąszcz z edukacją rodziców jest wielki problem, skupiamy się na 
dzieciach. 
Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Marek Kozak – w pełni zgadzam się z moim 
przedmówcą. Czasem utrudniony jest kontakt z rodzicami. Organizujemy różne formy 
działań dotarcia do dzieci, nauczenia ich prawidłowego funkcjonowania, efektywnego 
spędzania wolnego czasu, nawiązywania prawidłowych relacji z rówieśnikami. Świetlica jest 
dobrym miejscem do większej współpracy z dzieckiem. 
 
Ad.9                                                                                                                                    

Przewodnicząca Komisji Wsi, Budownictwa i Ochrony Środowiska Małgorzata Pasierbska                  

– przedstawiła wnioski wypracowane na wspólnym posiedzeniu komisji: Wsi, Budownictwa                              

i Ochrony Środowiska, i Sfery Budżetowej, Gospodarczej i Przestrzegania Prawa w dniu 20 

lutego 2019 r.:                                                                                                                                   

1. Komisje wnoszą o sprecyzowanie terminów ogłoszenia inicjatyw lokalnych, wg 

następujących terminów:  

a) I półrocze - ogłoszenie do 20 grudnia w danym roku, składanie ofert do 15 

stycznia następnego roku, 

b) II półrocze - ogłoszenie do 30 maja  w danym roku, składanie ofert do 30 czerwca               

w danym roku. 

2.Komisje wnioskują o efektywne odśnieżanie dróg powiatowych poprzez wykorzystanie 

innego środka tzw. „solanki drogowej”.                                                                                              

Radni jednogłośnie (14 głosów za, 0 wstrzymujących, 0 przeciwnych) przyjęli wniosek: 

„Komisje wnoszą o sprecyzowanie terminów ogłoszenia inicjatyw lokalnych, wg 

następujących terminów: 

a) I półrocze - ogłoszenie do 20 grudnia w danym roku, składanie ofert do 15 

stycznia następnego roku, 

b) II półrocze - ogłoszenie do 30 maja  w danym roku, składanie ofert do 30 czerwca               

w danym roku”.                                                                                                            

2.Komisje wnioskują o efektywne odśnieżanie dróg powiatowych poprzez 

wykorzystanie innego środka tzw. „solanki drogowej”.   

Radni większością głosów  (13 głosów za, 1 wstrzymujący, 0 przeciwnych) przyjęli wniosek: 

„Komisje wnioskują o efektywne odśnieżanie dróg powiatowych poprzez wykorzystanie 

innego środka tzw. „solanki drogowej”.  



 

                                                                - 7 - 

 

Ad.10 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Alicja Murawska – wnioski, są realizowane na bieżąco, 

niektóre są długofalowe, wymagają czasu realizacji. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Anna Kalińska – przedstawiła 

protokół Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 28 lutego 2019 r. w sprawie skargi Pana 

Mateusza Ż. na działalność Burmistrza Gminy i Miasta Lubomierz. W wyniku wnikliwego 

rozpatrzenia Komisja wnioskuje o oddalenie skargi o wieloletnie zaniechanie spełnienia 

obowiązków, w związku z brakiem zabezpieczenia pasa drogowego na drodze gminnej                     

w miejscowości Pasiecznik i uznanie jej za bezzasadną. Jednocześnie Komisja zwraca 

uwagę na fakt, braku informacji ze strony Urzędu o podejmowanych działaniach.                   

Materiał w załączeniu. 

Ad.11 i 12 

Sprawozdanie z pracy burmistrza w okresie między sesjami w okresie od 1 lutego 2019 r. do 

27 lutego 2019 r. przedstawił Burmistrz Gminy i Miasta Lubomierz Marek Chrabąszcz.  

Wydano poniższe zarządzenia Burmistrza Gminy i Miasta Lubomierz: 

1) zarządzenie nr 16/2019 z dnia 12 lutego.2019 r. w sprawie powołania komisji 

konkursowej do spraw opiniowania ofert złożonych w otwartym konkursie na wsparcie 

realizacji publicznych Gminy Lubomierz w 2019 r. w zakresie kultury fizycznej i 

sportu, 

2) zarządzenie nr 17/2019 z dnia 14 lutego 2019 r. w sprawie wyznaczenia komisji do 

przeprowadzenia przetargu ustnego nieograniczonego w sprawie sprzedaży 

nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalnym w obrębie działki nr 77/6, 

3) zarządzenie nr 18/2019 z dnia 18 lutego 2019 r. w sprawie udzielenia pożyczki dla 

Stowarzyszenia Klasztor Lubomierz na realizację zadania Popielówek – Wioska 

Żołnierzy Wyklętych,  

4) zarządzenie nr 19/2019 z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie powołania i trybu pracy 

Komisji opiniującej wnioski o dofinansowanie zadań z zakresu ochrony środowiska i 

gospodarki wodnej i realizowanych na terenie gminy. 

Załącznik NR 5. 

Ad.13 

Radny Powiatu Lwóweckiego Wiesław Ziółkowski – przedstawił informację z pracy w okresie 

między sesjami. Materiał w załączeniu. Załącznik nr 6.                                                            

Poruszyłem kwestię przeprowadzenia oceny stanu dróg powiatowych po okresie zimowym, 

m.in. pod kątem konieczności uzupełnienia poboczy tłuczniem, zabezpieczenia spękań i 

wykonania robót gwarancyjnych. Wskazałem także na zasadność sporządzania 

harmonogramu prac z zakresu bieżącego utrzymania dróg powiatowych w poszczególnych 

gminach.  Ponadto przekazałem informację w temacie rozpatrzenia pisma przez Zarząd 

Dróg Powiatowych w sprawie wykonania chodnika przy ul. Gryfiogórskiej w Lubomierzu. 

Zaproponowane przez mieszkańców stanowisko nie jest uzasadnione i jest rozwiązaniem 

najbardziej kosztownym. Zarząd zapoznał się z pismem sołtysa wsi Popielówek w sprawie 

remontu drogi powiatowej 2535D relacji Lubomierz – Popielówek.                                              

Załącznik nr 7.    Pisma proszę kierować do Starosty. 
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Powróciliśmy do tematu linii kolejowych, wyrażono wsparcie dla samorządu województwa w 

zakresie przejęcia odcinków połączeń kolejowych m.in.: Jelenia Góra Lwówek Śląski, - 

Jerzmanice Zdrój, Gryfów Śląski – Mirsk – Świeradów Zdrój, Gryfów Śląski – Lubomierz.                 

W szkołach na terenie powiatu przeprowadzono ankiety podsumowujące. W dalszym ciągu 

trwają rozmowy na temat szpitala we Lwówku Śląskim.  

Radna Anna Kalińska – pisma mam kierować bezpośrednio do Starosty Lwóweckiego? 

Radny Powiatu Lwóweckiego Wiesław Ziółkowski – tak, oczywiście bezpośrednio zwracać 

się do Starosty. 

Sołtys Popielówka Grzegorz Januszkiewicz – odnośnie drogi w Popielówku, to w końcu 

będzie ten remont, czy nie? Pisma informującego nie otrzymałem. Słyszę, że radni otrzymali 

dokumenty, ale ja nie otrzymałem.  

Radny Powiatu Lwóweckiego Wiesław Ziółkowski – będą przeprowadzane sukcesywnie 

remonty dróg powiatowych, ale kiedy, nie wiem, nie odpowiem jednoznacznie. 

Przewodniczący Rady MG Michał Pater – ogłosił 10 min. przerwę w obradach sesji w godz. 

13:20 – 13:30. 

Godz. 13:30 – wznowienie obrad sesji. 

Ad.14 

W momencie przystąpienia do głosowania było obecnych 14 radnych. 

Przewodniczący Rady MG Michał Pater – przedstawił projekty uchwał pod głosowanie:                                                                                                                    
- w sprawie określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 
mieszkaniach chronionych.                                                                                                                 
Radni większością głosów (13 głosów za, 1 wstrzymujący, 0 przeciwnych) 1 brak głosu, 
przyjęli uchwałę NR V/48/19  w sprawie określenia szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych; 
 
Radni większością głosów (13 głosów za, 1 wstrzymujący, 0 przeciwnych) 1 brak głosu, 
przyjęli uchwałę NR V/49/19 Rady Miejskiej Gminy Lubomierz  w sprawie szczegółowych                                                                                                                                       
warunków przyznawania  i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych  dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

opłat, jak również trybu ich pobierania; 

- w sprawie likwidacji Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Zespole Szkół                             

w Lubomierzu.                                                                                                                                    

Radni większością głosów (13 głosów za, 1 wstrzymujący, 0 przeciwnych) 1 brak głosu, 

przyjęli uchwałę NR V/50/19  Rady Miejskiej Gminy Lubomierz  w sprawie likwidacji                                                                                                                                     

Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Zespole Szkół w Lubomierzu;                                                                                                                                                    

- w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez Gminę Lubomierz publicznych oddziałów       

przedszkolnych w szkołach podstawowych i publicznych innych form wychowania 

przedszkolnego.                                                                                                                                              

Radni jednogłośnie (14 głosów za, 0 wstrzymujących, 0 przeciwnych) przyjęli uchwałę                   

NR V/51/19 Rady Miejskiej Gminy Lubomierz  w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez 

Gminę Lubomierz publicznych oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych                          

i publicznych innych form wychowania przedszkolnego.   
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Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – zgłosiła zmiany do porządku obrad sesji, wprowadzenie 

następujących projektów uchwał pod głosowanie: 

- w sprawie zmian budżetu na 2019 rok,                                                                                                 
- zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lubomierz,                      
- w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 
Przewodniczący Rady MG Michał Pater - zgłosił zmiany do porządku obrad wprowadzenie 
projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Mateusza Ż na działalność Burmistrza 
Gminy i Miasta Lubomierz  
Radni jednogłośnie  (14 głosów za, 0 wstrzymujących, 0 przeciwnych) przyjęli zmianę 
porządku posiedzenia. 
 
 Zwiększa się  plan dochodów bieżących o kwotę 1.656.612,00 zł.                                                                         

Szczegółowy podział dochodów według działów, rozdziałów i paragrafów zawiera załącznik 

nr 1 do niniejszej uchwały.                                                                                                                 

Zwiększa się  plan wydatków o kwotę ogółem 1.690.132,00 zł w tym: 

1) wydatki bieżące o kwotę 968.132,00 zł; 
2) wydatki majątkowe o kwotę 722.000,00 zł. 

Szczegółowy podział wydatków według działów, rozdziałów i paragrafów zawiera załącznik 

nr 2 do niniejszej uchwały.                                                                                                                     

W wyniku zmian powstał deficyt w kwocie 33.520,00 zł, który zostanie sfinansowany 

przychodami budżetu.                                                                                                                   

Zwiększa się przychody budżetu o kwotę 33.520,00 zł z tytułu spłat udzielonych pożyczek.                  

Załącznik  nr 3 „Przychody i rozchody w 2019  roku” do Uchwały Nr III/20/18 Rady Miejskiej 

Gminy Lubomierz z dnia 27 grudnia 2018 roku w sprawie budżetu Gminy i Miasta Lubomierz 

na 2019 rok otrzymuje brzmienie jak załącznik nr 3 do niniejszej uchwały.                                       

Załącznik  nr 4 „Plan zadań inwestycyjnych na 2019  rok” do Uchwały Nr III/20/18 Rady 

Miejskiej Gminy Lubomierz z dnia 27 grudnia 2018 roku w sprawie budżetu Gminy i Miasta 

Lubomierz na 2019 rok otrzymuje brzmienie jak załącznik nr 4 do niniejszej uchwały.                 

Załącznik  nr 10 wykaz dotacji na 2019 rok do Uchwały Nr III/20/18 Rady Miejskiej Gminy 

Lubomierz z dnia 27 grudnia 2018 roku w sprawie budżetu Gminy i Miasta Lubomierz na 

2019 rok otrzymuje brzmienie jak załącznik nr 5 do niniejszej uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady MG Mariusz Kozłowski -  odnośnie tych 300 tysięcy zł mam 

pytanie, jakie podjęto ustalenia? 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – jest to związane z wykonaniem zadań inwestycyjnych, 

zakupem nieruchomości „Złoty Róg”. Na dzień dzisiejszy jeszcze nie podpisano umowy. 

Radni większością głosów (13 głosów za, 1 wstrzymujący, 0 przeciwnych) przyjęli uchwałę 

NR V/52 /19 Rady Miejskiej Gminy Lubomierz w sprawie zmian budżetu na 2019 rok. 

Wiceprzewodniczący Rady MG Mariusz Kozłowski – odnośnie sprzedaży majątku za kwotę 

970 tys. zł, proszę o doprecyzowanie zagadnienia. 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – do 2020 r. będzie następowało pomniejszenie kwoty. Do 

tej kwoty należy: sprzedaż kilku  działek budowlanych w Lubomierzu (zlokalizowanych za 

marketem „Dino”), budynku i lokalu komunalnego w Lubomierzu. Nieruchomości gruntowe 

na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych 11 działek, 3 lokale 

komunalne użytkowe oraz na rzecz dotychczasowych najemców 2 budynki i 15 lokali 

komunalnych. 
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Wiceprzewodniczący Rady MG Mariusz Kozłowski – czy, ta kwota jest adekwatna do 

możliwości? Wydaje  mi się, że będzie to bardzo trudne do realizacji. 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – myślę, że jest to wykonalne. 
 
Radni większością głosów (12 głosów za, 2 wstrzymujące, 0 przeciwnych) przyjęli uchwałę      

NR V/53 /19 Rady Miejskiej Gminy Lubomierz zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Lubomierz. 

Wiceprzewodniczący Rady MG Mariusz Kozłowski – zmieniająca się stopa WIBOR, jak 

wpłynie na płynność finansową budżetu Gminy? Zmiana nawet o 1% - 2%, powoduje znaczny 

wzrost zadłużenia. 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – obsługa długu rocznie kosztuje nas 250 tys. zł rocznie. 

Ostatnio WIBOR spadł, a jak się zmieni w przyszłości nie umiem powiedzieć. 

Burmistrz GiM Marek Chrabąszcz – cały czas walczymy o pozyskanie środków finansowych. 

Istnieje szansa na ich zwiększenie. 

Radna Anna Kalińska – co oznacza zapis, że emisja nie jest zabezpieczona? 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – jest to obligacja wirtualna. Tak naprawdę kieruje tym bank. 

Na dzień dzisiejszy obligacje są bardzo korzystną formą. Określenie „niezabezpieczone” 

oznacza niewydrukowane. 

Radni większością głosów (13 głosów za, 1 wstrzymujący, 0 przeciwnych) przyjęli uchwałę      

NR V/54 /19 Rady Miejskiej Gminy Lubomierz w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz 

zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Mateusza Ż. na działalność Burmistrza 

Gminy i Miasta Lubomierz. 

Radni jednogłośnie (14 głosów za, 0 wstrzymujących, 0 przeciwnych) przyjęli uchwałę                 

NR V/55/19 Rady Miejskiej Gminy Lubomierz w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Mateusza 

Ż. na działalność Burmistrza Gminy i Miasta Lubomierz. 

Ad.15 i 16 

Brak zagadnień. 

Ad.17 

Sekretarz GiM (była) Bożena Pawłowicz – chcę poinformować Państwa, że kasztanowiec 

(rosnący na podwórku) Pani Anny Kalińskiej znalazł się wśród finalistów, zgłoszonych do 

konkursu ogólnopolskiego. Z uwagi na zakończenie mojej pracy w Urzędzie Gminy i Miasta 

Lubomierz składam Państwu podziękowania za pracę i życzę wszystkiego dobrego. 

Wiceprzewodniczący Rady MG Mariusz Kozłowski – na zebraniu wiejskim Sołectwa 

Wojciechów w dniu 26 lutego 2019 roku została podjęta uchwała nr 1/2019 w sprawie 

likwidacji filii Gminnej Biblioteki Publicznej w Wojciechowie. Funkcjonowanie biblioteki 

stwarza nam problem w pełnym użytkowaniu świetlicy. 

Przewodniczący rady MG Michał Pater – nie jestem pewien, jak prawnie sformułowana jest 

uchwała. 
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Wiceprzewodniczący Rady MG Mariusz Kozłowski – to, nie my jesteśmy władni. Tylko 

Burmistrz jest władny do podejmowania decyzji. Nie wiem tylko, czy robi się to 

zarządzeniem. 

Burmistrz GiM Marek Chrabąszcz – to wszystko zależne jest od statutu. Znam opinię 

mieszkańców, niedługo odbędą się wybory do Rad Sołeckich, na Sołtysów. Myślę, że 

sprawę należałoby przedyskutować z nowymi przedstawicielami. 

Sołtys Popielówka Grzegorz Januszkiewicz - Czy, jako sołtys wsi, przedstawiciel organu 

pomocniczego gminy, mógłbym otrzymywać materiały przeznaczone dla radnych? 

Radca prawny Dominik Kubacki – niestety, jednoznacznie  nie odpowiem. Pan jako sołtys 

nie bierze udziału w głosowaniu nad projektami uchwał. Takie prawo (uchwałodawcze) 

przysługuje jedynie radnym. Część dokumentów jest przeznaczona do informacji publicznej, 

część nie. Na każdy dokument należałoby spojrzeć indywidualnie. 

Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Danuta Adamowicz – jestem zdziwiona stanowiskiem 

podjętej uchwały zebrania wiejskiego w Wojciechowie w kwestii likwidacji filii Gminnej 

Biblioteki  Publicznej w Wojciechowie. Placówka funkcjonuje od 20 lat, dostarcza czytelnikom 

szeroką spektrum literatury, nowości bibliotecznych, umożliwia dostęp do internetu.                               

W Wojciechowie mamy zarejestrowanych 140 czytelników (korzystają dzieci szkolne, 

przedszkolne i osoby dorosłe). Wszelkie informacje dotyczące funkcjonowania placówki  są 

zawarte na portalu społecznym. Uważam, że przy odrobinie dobrej woli wielu stron, 

placówka może w dalszym ciągu funkcjonować. Jako przykład podam Sołectwo Chmieleń, 

gdzie funkcjonuje placówka Biblioteki i nie stanowi żadnego problemu. 

Burmistrz GiM Marek Chrabąszcz – byliśmy oglądać warunki funkcjonowania, pochylimy się 

nad tą sprawą. Przemyślimy wspólnie, jaką decyzję podjąć „co dwie głowy, to nie jedna”. 

Wiceprzewodniczący Rady MG Mariusz Kozłowski – mieszkańcy czują się oszukani.                     

W świetlicy znajduje się żłobek, przedszkole i biblioteka. To nam uniemożliwia normalne 

funkcjonowanie. Dlatego pojawiła się propozycja likwidacji biblioteki. 

Burmistrz GiM Marek Chrabąszcz – to, nie ja oszukałem. Zastałem określony stan.                           

Z jakiegoś względu „Sanepid” nie zatwierdził takiego rozwiązania. Sprawdzę, zbadam                        

i rozważę sytuację. 

Radny Dariusz Penkala – ile osób brało udział w zebraniu? 

Wiceprzewodniczący Rady MG Mariusz Kozłowski – w spotkaniu brało udział 38 osób. 

Radny Dariusz Penkala – wolę powinno wyrazić całe społeczeństwo, a nie tylko część. 

Wiceprzewodniczący Rady MG Mariusz Kozłowski – przyszła grupa osób zainteresowana 

tematem wsi. 

Z-ca Burmistrza GiM Adam Skrzydłowski – nie ma jeszcze ostatecznej  decyzji. Proponuję  

by zrobić ankietę podczas wyborów i wówczas będzie poparcie decyzji. 

Burmistrz GiM Marek Chrabąszcz – nie chcę tego robić na zasadzie „widzi mi się”. Zapytam 

większą grupę mieszkańców o zdanie.  

Wiceprzewodniczący Rady MG Mariusz Kozłowski – odnośnie ankiety, jak to ma być prawnie 

przygotowane ?  Niech będzie to demokracja w dobrym wydaniu, zgodnie ze statutem 

sołeckim. 
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Z-ca Burmistrza GiM Adam Skrzydłowski – prawo wyborcze nas nie obowiązuje przy 

sporządzaniu ankiety. Wszystko do uzgodnienia z komisją wyborczą. 

Wiceprzewodniczący Rady MG Mariusz Kozłowski – niech pracownik Urzędu przeprowadzi 

ankiety. 

Radna Krystyna Andrzejczak – jako osoba fizyczna zgłaszam chęć pracy w komisji 

podczas wyborów, do przeprowadzenia ankiety.     

Radny Tadeusz Andruszków – czy, będą przeprowadzane szkolenia dla członków komisji? 

Z-ca Burmistrza GiM Adam Skrzydłowski – tak, będzie przeprowadzone szkolenie, a oprócz 

tego zapraszam Państwa na konsultacje. 

Radna Anna Kalińska – skoro 140 osób korzysta z biblioteki, to niech się wypowiedzą. 

Frekwencja zebrania w Wojciechowie była kiepska, nie wszyscy zostali o tym poinformowani. 

Radny Radosław Chorążyczewski – taka możliwość wypowiedzenia się jest istotna. Jako 

radni możemy się pochylić nad aktywizacją ludności.                                                                 

Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Marek Kozak – chciałbym podziękować 

radnemu Panu Mariuszowi Kozłowskiemu, i całej Radzie Sołeckiej Wojciechowa za 

udostępnienie sali i pomoc.  

Ad.18 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Lubomierz Michał Pater – zamknął obrady V 

sesji Rady Miejskiej Gminy Lubomierz.  

                             Na tym protokół zakończono. Zakończenie obrad sesji godz. 1515. 

 

 

Protokołowała: 

Mariola Laskowska 

 

 

 

 
 
 
 


